
Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy 
W dniu 3 grudnia 2018 roku odbyło się zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w
Bydgoszczy. Prezes Bolesław Krystowczyk powitał przybyłych i przypomniał, że „będziemy obradować
zgodnie z przekazanym wcześniej programem porządku dnia, a zaczniemy od sprawy niecodziennej, ale
dla naszego Oddziału ważnej”.

Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski;                                                                                                                                Prezes Bolesław Krystowczyk otwierający zebranie

W zebraniu uczestniczyli: Stanisław Marcin Wiliński,  Bolesław Krystowczyk, Jerzy Chylewski,  Jarosław
Kaszewski,  Robert  Cieszyński,  Henryk Siuda,  Ryszard Krzyżanowski,  Joanna Gęsikowska,  Sławomir Wnuk,
Beata Startek.

Poniżej: Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński



Biuletyn informacyjny Oddziału SGP w Bydgoszczy „Informacje”
Prezes Bolesław Krystowczyk z wielkim uznaniem i zadowoleniem przedstawił obecnym obszerny tom
zawierający biuletyn bydgoskiego oddziału SGP „Informacje”. Prezentowany kolejny, dziesiąty już tom
miesięcznika zawiera zeszyty od numeru 184 (sierpień 2017) do numeru 194 (czerwiec 2018). 

Powyżej: Joanna Gęsikowska; Henryk Siuda, przy stole Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski. Poniżej: Robert Cieszyński; Bolesław Krystowczyk.

Pierwszy numer pisma ukazał  się w sierpniu 2002 roku,  a przygotowywany na grudzień tego roku



będzie numerem dwusetnym. Bolesław Krystowczyk zwrócił uwagę co składa się na treść pisma: nade
wszystko  są  to  informacje  o  wydarzeniach  podejmowanych  i  realizowanych  przez  Stowarzyszenie
Geodetów Polskich, jak też organizacje naukowo-techniczne sfederowane w NOT. Jest tam też szereg
ogólnych informacji o otaczającej nas przestrzeni. 

Jarosław Kaszewski;                                                                                                     Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk

Pismo jest bogato ilustrowane, co stanowi jego dodatkowy walor. O to, aby miesięcznik ukazywał się
systematycznie dba od jego początku Stanisław Marcin Wiliński, za co Bolesław Krystowczyk dziękował
mu z wielką serdecznością, życząc, aby dwusetny numer dał impuls do wydawania kolejnych.
Poniżej: Bolesław Krystowczyk dziękuje Stanisławowi Marcinowi Wilińskiemu za wydawanie biuletynu „Informacje”



Stan opłacania składek członkowskich w Oddziale
Na temat opłacania składek przez członków bydgoskiego oddziału prezes Bolesław Krystowczyk mówił
bez niepokoju, gdyż „jesteśmy na finiszu starań o pełne i terminowe dopełnienie obowiązku”, i dodał, że
„mamy dobrą księgowość”. Pewne zaniedbania i opóźnienia w opłacaniu składek pojawiły się w kole
SGP we Włocławku.

Joanna Gęsikowska;                                                                                                                                        Bolesław Krystowczyk
Poniżej: Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski



Skarbnik oddziału Jarosław Kaszewski wyraził przekonanie, że zarząd koła we Włocławku zadba, aby
przed końcem roku wpłynęły do kasy należne składki.

Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk;                                                                                                                        Beata Startek, Joanna Gęsikowska

Stan spraw związanych z uroczystym spotkaniem grudniowym
Prezes  Bolesław  Krystowczyk  wyraził  przekonanie,  że  stan  prac  nad  przygotowaniem  spotkania
opłatkowego jest zadowalający. O frekwencją dba Henryk Siuda. Uczestnicy uroczystości, którzy dojadą
samochodem maja zapewniony bezpłatny parking przy hotelu.

Joanna Gęsikowska, Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski

Przypomniano miejsce  tegorocznego spotkania,  którym jest  hotel  BRDA  w Bydgoszczy,  przy ulicy
Dworcowej 94. Co znajdzie się na stole, to uzgodnią w najbliższych dniach  Henryk Siuda i  Bolesław



Krystowczyk. Będzie do dyspozycji pianino, co pozwoli na uporządkowane śpiewanie kolęd. 

Powyżej: Jerzy Chylewski; Bolesław Krystowczyk. Poniżej: Henryk Siuda, Beata Startek, Joanna Gęsikowska.



Joanna Gęsikowska;                                                                                                          Bolesław Krystowczyk          
Poniżej: Henryk Siuda, Beata Startek



Henryk  Siuda  poinformował  o  znacznym zainteresowaniu  udziałem w spotkaniu.  Liczba  deklaracji
udziału sięga już setki.  Na spotkanie zapraszamy sporą grupę znamienitych gości, wśród których są
przedstawiciele władz geodezyjnych i NOT-owskich, władz samorządowych oraz współpracujących z
nami szkół. 

Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski;                                                                                        Beata Startek, Joanna Gęsikowska

Stało się tradycją, że podczas spotkań grudniowych jest miejsce i czas dla osób, które chcą opowiedzieć
o swoich zainteresowaniach i pasjach pozazawodowych. W tym roku podczas uroczystego wieczoru
Grzegorz Pilarski podzielić się będzie swoimi zainteresowaniami  „Eksploracją budynków i umocnień
militarnych”.
Poniżej: Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński



Propozycje zadań do planu pracy Oddziału Na 2019 rok
Wśród  proponowanych  zadań  do  planu  Oddziału  na  rok  2019  szczególną  uwagę  skierowano  na
organizację szkoleń i spotkań sprzyjających integrowaniu się geodetów regionu. Pierwszym zadaniem
ma być szkolenie organizowane w czerwcu 2019, mające za przedmiot zagadnienia, z którymi borykają
się w codziennie geodeci w terenie. Przewiduje się, że prezentacje przygotują, wzorem szkolenia jakie
miało miejsce w kwietniu tego roku w KPSW, wykonawcy prac geodezyjnych. 

Bolesław Krystowczyk;                                                                                                                            Sławomir Wnuk
Poniżej: Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński



Szkolenie nauczycieli  zawodu w technikach geodezyjnych, jego trzecia edycja,  jest  przewidziana na
czas od 13 do 15 września 2019 roku, w ośrodku wypoczynkowym w Fojutowie. Szkolenie geodetów
pracujących w organach administracji samorządowej województwa ma być zorganizowane na przełomie
września i października 2019 roku. Jako miejsce bierze się pod uwagę Ciechocinek.

Beata Startek, Joanna Gęsikowska
Poniżej: Henryk Siuda;                                                                                       Sławomir Wnuk



Kolejny,  XXI  regionalny  zjazd  geodetów  Pomorza  i  Kujaw  planuje  się  w  dniach  od  trzydziestego
września do pierwszego października 2019 roku, w Fojutowie.

Joanna Gęsikowska;                                                                                                                            Bolesław Krystowczyk

Robert Cieszyński podzielił się spostrzeżeniem dotyczącym tematyki szkoleń, które mogą zainteresować
wykonawców prac  i  usług  geodezyjnych.  Wyraził  przekonanie,  że  wykonawców interesują  bardziej
kwestie zawodowe, a także procedury prowadzenia postępowania dyscyplinarnego, w tym okoliczności
powodujące zawieszenie uprawnień zawodowych.

Beata Startek, Joanna Gęsikowska, Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski,, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk

W trakcie wymiany zdań podnoszono kwestię istotną dla wykonawców prac geodezyjnych, którą można



sprowadzić  do  wskazania  i  napiętnowania  „nieprawidłowości  powiatowego  ośrodka  dokumentacji
geodezyjnej i kartograficznej w relacjach z wykonawcami”. Robert Cieszyński zaproponował, aby tezy
dotyczące powyższej kwestii doprowadziły do „praktycznego zaprezentowania reguł funkcjonujących w
ośrodku dokumentacji geodezyjnej i kartograficznej podczas zaspokajania potrzeb geodety”.

Od prawej: Sławomir Wnuk, Robert Cieszyński, Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda, Jerzy Chylewski, Beata Startek

Bolesław  Krystowczyk  zastanawiał  się nad  tym kogo  temat  właściwej  pracy  ośrodka  dokumentacji
mógłby najbardziej zainteresować i stanowić istotny czynnik szkoleniowy. Może jej adresatami zrobić
studentów  trzeciego  i  czwartego  roku  geodezji  Kujawsko-Pomorskiej  Szkoły  Wyższej.  Podczas
wymiany zdań ustalono, że ogólne wprowadzenie w zagadnienie mogłoby mieć miejsce w KPSW, zaś
praktyczny aspekt obsługi wykonawcy miałby miejsce w ośrodku. 

Sławomir Wnuk;                                                                                          Jerzy Chylewski

Brano pod uwagę zarówno ośrodek powiatowy, jak i miejski w Bydgoszczy. Henryk Siuda uznał, że w
ośrodku powiatowym da się przyjąć grupę dwudziestoosobową. Co do miejskiego, to należy porozumieć



się z jej kierownikiem.  Joanna Gęsikowska  przybliżenie pracy ośrodka studentom geodezji uznała za
interesujące uzupełnienie programu nauczania zawodu w jej Szkole.

Sławomir Wnuk, Beata Startek, Joanna Gęsikowski;                                                                                             Bolesław Krystowczyk

Nasza obecność podczas świętowania jubileuszu stuleci SGP
Prezes  Bolesław Krystowczyk  przypomniał o świętowaniu jubileuszu setnej rocznicy powołania SGP.
Jako początek naszej organizacji przyjmuje się zjazd mierniczych, jaki odbył się w Warszawie w dniach
od 4 do 6 stycznia 1919 roku.
Poniżej: Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński



W nawiązaniu do tej daty, Stowarzyszenie Geodetów Polskich postanowiło uczcić to wydarzenie w dniu
25  stycznia  2019  roku.  Uroczystościom początek  da  msza  Św.  kościele  pod  wezwaniem Świętego
Krzyża przy Krakowskim Przedmieściu. Uroczystość jubileuszowa odbywać się będzie w Warszawskim
Domu Technika NOT przy ulicy Czackiego 3/5, a wieczorem będzie tam Bal Stulecia Geodetów.

Henryk Siuda;                                                                                                                  Ryszard Krzyżanowski

Bolesław Krystowczyk  poinformował, że oddział bydgoski SGP podczas uroczystości jubileuszowych
będą reprezentować Bolesław Krystowczyk, Stanisław Marcin Wiliński, Robert Cieszyński oraz Anna I
Krzysztof Narewscy, którzy pozostaną także na Balu.
Poniżej: Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński



IV spotkanie biznesowe geodetów regionu
Przedmiotem kolejnego spotkania, którego tematyka miałaby służyć interesom geodetów pracujących w
regionie, to właściwe skalkulowanie nakładu pracy, który jest niezbędny do tego aby zlecenie mogło być
wykonane  poprawnie,  i  to  zarówno  pod  względem  wymogów  technicznych,  jak  i  w  zgodzie  z
przepisami prawa ustalonymi dla naszego zawodu. 

Powyżej: Jerzy Chylewski; Sławomir Wnuk. Poniżej: Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Sławomir Wnuk.  



Co do terminu tego „forum”, to nie przyjęto żadnego ustalenia, ale padło stwierdzenie, że powinno ono
mieć miejsce w połowie roku. Prezentacje i skalkulowanie niezbędnego czasu na wykonanie prac w
typowych asortymentach powinny być rezultatem wysiłku większej grupy wykonawców. 

Henryk Siuda, Beata Startek;                                                                                                             Bolesław Krystowczyk

Podczas  wymiany  zdań  dominowało  przekonanie,  że  nie  sugerowana  tematyka  „forum”  nie  może
stanowić  namiastki  cennika  za  prace  geodezyjne,  a  „stanowić  jedynie,  i  aż”, materiał  wspierający
jednostkowe myślenie geodety o tym jaki wysiłek zawodowy należy włożyć, aby zlecenie mogło być
wykonane w zgodzie ze sztuką geodezyjną i nie naruszało norm obowiązującego nas prawa. 
Poniżej: Beata Startek, Joanna Gęsikowska, Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk



U góry: Henryk Siuda; Bolesław Krystowczyk. Powyżej: Beata Startek; Jerzy Chylewski. Poniżej: Bolesław Krystowczyk, Stanisław Marcin Wiliński.



U góry: Beata Startek, Joanna Gęsikowska; Henryk Siuda, Ryszard Krzyżanowski. Powyżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda; Beata Startek, Joanna Gęsikowska, Bolesław 
Krystowczyk. Poniżej: Ryszard Krzyżanowski, Jerzy Chylewski; Robert Cieszyński, Sławomir Wnuk.



Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński

Rok 2019 rokiem geodezji
W Prezydium Zarządu Głównego SGP rozważano wystąpienie do Sejmu RP, aby posłowie rozważyli
możliwość przyjęcia uchwały stwierdzającej rok 2019 rokiem geodezji.  Inicjatywa ta, która wydaje się
interesująca i nobilitująca geodezję ujrzała światło dzienne zbyt późno, aby uzyskała akceptację Sejmu,
czy Senatu.   
Poniżej: Beata Startek;                                                                                                             Ryszard Krzyżanowski



Spotkanie opłatkowe w Toruniu
Bolesław Krystowczyk poinformował o zaproszeniu, jakie nadeszło z Oddziału SGP w Toruniu. Zarząd
toruński zaprosił na spotkanie opłatkowe Stanisława Marcina Wilińskiego, Henryka Siudę i Bolesława
Krystowczyka. Uroczystość ma miejsce w dniu 17 grudnia 2018 roku, a osoby zaproszone potwierdziły
na niej swoją obecność.

Sławomir Wnuk;                                                                                                                              Henryk Siuda

Uwagi i wolne wnioski
Joanna Gęsikowska, przewidując swoją nieobecność na spotkaniu opłatkowym w dniu 14 grudnia 2018
roku w hotelu BRDA, złożyła wszystkim obecnym serdeczne życzenia świąteczne, pogody ducha oraz
pomyślności na Nowy Rok.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda;                                                                                                                                Prezes Bolesław Krystowczyk zamykający obrady

Bolesław Krystowczyk zamykając zebranie podziękował obecnym za czynny i ważny udział w obradach.
Zapowiedział kolejne zebranie na początku następnego roku.                            Stanisław Marcin Wiliński


